
Getuigenis: Olga Kikou, organisator Europees Burgerinitiatief "End the Cage Age" 
 
 
Hallo, ik ben Olga Kikou, een van de organisatoren van een van de succesvolle Europese 
burgerinitiatieven, dat meer dan 1,6 miljoen handtekeningen heeft verzameld en de 
drempel in 21 lidstaten heeft overschreden. 
 
Uit onze ervaring hebben we twee lessen getrokken over het verzamelen van 
handtekeningen. 
Eén daarvan is dat je een netwerk moet opzetten waar je kunt op vertrouwen, een netwerk 
van mensen en organisaties die je zaak ondersteunen. De tweede les is dat je veel aandacht 
moet besteden aan je onlinecampagne. 
 
Een van de eerste dingen die we hebben besloten, was de ontwikkeling van ons netwerk. 
We slaagden er uiteindelijk in om in heel Europa ongeveer 170 federaties en organisaties te 
laten meedoen en die hebben zich ertoe verbonden zelf onze zaak te verdedigen. Dat was 
een groot succesverhaal, maar er kwam van onze kant ook veel planning en werk bij te 
kijken. 
 
Wat tegenwoordig erg belangrijk is, is het feit dat de meeste handtekeningen online worden 
verzameld en niet op papier. Dit is in de loop der jaren veranderd.  
Vroeger waren campagnes heel zichtbaar in de pleinen, op straat, waar rechtstreeks met 
mensen werd gesproken; nu dit is veranderd, moesten ook wij veranderen. 
Sociale media zijn erg belangrijk geworden, in de eerste plaats voor het verspreiden van de 
boodschap, en 
in de tweede plaats voor het verzamelen van handtekeningen. 
 
Een andere belangrijke les voor ons was de inzet van vrijwilligers. We zijn afhankelijk van 
vrijwilligers. We moeten vrijwilligers in heel Europa hebben. Het Europees burgerinitiatief is 
niet louter nationaal, het is op EU-niveau. We moeten dus in veel landen aanwezig zijn en 
natuurlijk kunnen we het ons niet veroorloven dit te doen zonder vrijwilligers, burgers die 
overtuigd zijn, zich inzetten voor de zaak en de boodschap verspreiden in hun eigen land. 
 
In de tijd sinds we begonnen zijn met het verzamelen van handtekeningen, zagen we dat er 
in het begin een grote golf was, en veel mensen ons steunden. Maar later, misschien na een 
maand 
of twee, drie, gingen die cijfers omlaag. Daar moet je natuurlijk tegen kunnen, en dan 
nieuwe methoden en wegen vinden om weer mensen aan te spreken. 
 
Ik wil er nog op wijzen dat de betrokkenheid bij een burgerinitiatief en het organiseren 
ervan een omslachtig proces is. Het kost veel tijd en veel mensen moeten ervoor 
samenwerken. Ik zou dan ook geen valse hoop willen wekken dat het allemaal van een leien 
dakje gaat lopen. Dat is niet het geval. Het is vrij moeilijk, het vergt veel tijd en je moet het 
goed plannen.  En je hebt heel wat mensen nodig. Ook al is het idee erachter goed, toch zal 
dat alleen niet werken als anderen zich niet echt betrokken voelen en zich er niet voor 
inzetten. 
 



Het forum komt op een goed moment, omdat we al met enkele burgerinitiatieven ervaring 
hebben en een paar daarvan succesvol waren. Er zijn dus veel mensen waarmee je je eigen 
initiatief kunt bespreken, en die je over hun ervaringen kunnen vertellen, zodat je je eigen 
werk kunt plannen. Heel wat mensen hebben al actief aan burgerinitiatieven deelgenomen 
of ze georganiseerd,  
en zij geven je graag informatie. Het is dus een leerproces, je leert uit wat in het verleden is 
gebeurd, maar je leert ook vooruit te plannen. Zolang je leert van ervaringen van anderen, 
luistert naar anderen en ook vragen kan stellen, ben je goed op weg voor je eigen Europees 
burgerinitiatief.   
 
Kom dus meedoen op het forum! Daar kunnen we praten over je plannen, zien wat je wil 
doen en leren van elkaar. We kijken er naar uit om met jou samen te werken! 


